

ບົດຮຽນທີ12

ບໍ່ໄສ້ລ້າຍປ້າຍສີແລະລອກລວງຄົນອື່ນ

ລອງວາດພາບໄນໃຈຂອງທ່ານວ່າ:ເຫັນງູຕົວໜຶ່ງນອນລີ້ຢູ່ໃນທົ່ງຫຍ້າເພື່ອລໍຕອດຄົນທີ່ບໍ່ມີສະຕີ,ສະນັ້ນກິດຈະກຳຂອງມັນເຮົາເຫັນໄດ້ວ່າ:ມັນກຳລັງຈົມລົງໄປໃນຊາດຕາກຳທີ່ບໍ່ດີແລະຄ່ອຍໆຊອກຫາທຳລາຍຄົນອື່ນປຽບເໝືອນດັ່ງພາບທີ່ອາຈານເປົາໂລໄດ້ສະແດງໄຫ້ພີ່ນ້ອງສົມດຽນມີອົງກາລາເຕີຍໄຫ້ເຫັນເຖິງການວິວາດແລະໂຕ້ແຍ້ງກັນ,ການບໍ່ປະພຶດຕາມຄຳສອນ,ນະໂຍບາຍ,ແລະເລື່ອງການນຳ.ບາງຄັ້ງກໍ່ອາດໄປເປັນບັນຫາສ່ວນຕົວ,ແລະຄົນສ່ວນຫລາຍກໍ່ເມື່ອເຫັນບັນຫາຂອງຕົນເອງແຕ່ບໍ່ຄ່ອຍແກ້ບັນຫາຂອງຕົນແຕ່ພັດກ່າວຫາຜູ້ອື່ນ.ອາຈານເປົາໂລໄດ້ເຕືອນເຖິງການປະພຶດຕົວແບບນີ້ມັນເປັນການທຳລາຍຄວາມຮັກ,ຄວາມເປັນນ້ຳໜຶ່ງໃຈດຽວກັນ.

ຄຳສັ່ງ: ກາລາເຕີຍ 5:14-15

ປຶ້ມາມ: ການໄສ້ລ້າຍປ້າຍສີແລະການລອກລວງຄົນອື່ນມັນໄດ້ສະແດງເຖິງຄວາມເປັນສັດຕູກັນແລະກໍ່ຍັງເປັນຜົນຮ້າຍຕໍ່ພີ່ນ້ອງຄົນອື່ນຄືການສະດູດໃຈແລະຄວາມເຊື່ອຂອງເຂົາເອງຄື:ດ້ານແນວຄວາມຄິດ,ການປະພຶດ,ແລະຄວາມຕັ້ງໃຈ,ການເຊື່ອຖືຫລືການທີ່ກະທຳໄປຕາມຈຸດປະສົງຂອງເຂົາເອງເພື່ອທີ່ຈະສ້າງຜົນປະໂຫຍດສ່ວນຕົວຫລືຍົກຍ້ອງອິດທິພົນຂອງຕົນເອງ.

ຄຳອະທິບາຍ: ບົດຮຽນບົດນີ້ໄດ້ໄຊ້ຮູບພາບເພື່ອຕີລາຄາຄຳເວົ້າ,ການໄສ້ລ້າຍປ້າຍສີແລະການລອກລວງຄົນອື່ນນັ້ນທຳມະດາແລ້ວພວກເຮົາມັກເອົາເລື່ອງເລົ່ານີ້ໄປສົມທຽບກັບເລື່ອງຂອງສັດ.

ເພາະອາຈານເປົາໂລໄດ້ເວົ້າວ່າ:(ຖ້າເຈົ້າຫາກປະພຶດແບບນີ້ຕໍ່ຜູ້ອື່ນໝາຍຄວາມວ່າ: ເຈົ້າປະພຶດແບບ ບໍ່ຄືຄົນ)ແລະຈຶ່ງປ່ອຍສົມດຽນຄົນນັ້ນຢູ່ໂດດດ່ຽວ.ດັ່ງນັ້ນບົດຮຽນບົດນີ້ເມາະສົມສຳລັບກາຕືອນຄົນທີ່ມັກອິດສາຄົນອື່ນ.ແລະປະຈຸບັນນີ້ບັນຫາທີ່ກ່າວມາກໍ່ກາຍເປັນບັນຫາທີ່ເດືອດຮ້ອນຢູ່ໂປດຫລາຍແຫ່ງ

ຕົວຢ່າງ: ລູກາ 9:54-56

ອະທິບາຍເພີ່ມເຕີມ:

- ພິນ້ອງທີ່ຮ່ວມຄວາມເຊື່ອພ້ອມທີ່ຈະຍົກເວັ້ນເລື່ອງການຖືກຖຽງກັນເທົ່າທີ່ຈະລຶກໄດ້. ແຕ່ເມື່ອພວກເຂົາມີຄວາມຜິດຕໍ່ກັນແລະເຂົາກໍ່ໄດ້ທຳຄວາມເຂົ້າໃຈຊຶ່ງກັນແລະກັນແລ້ວມັກກ່າຍເປັບັບຫາສ່ວນຕົວ, ດັ່ງນັ້ນພວກເຂົາຈຶ່ງຄວນແກ້ໄຂແລະສ້າງຄວາມຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນໂດຍອີງຕາມພະຄຳຂອງພະເຈົ້າ.

- ການໃສ່ລ້າຍບ້າຍສີຜູ້ອື່ນມີຄື:
 - ບໍ່ປະຕິບັດຕາມພະບັນຍັດທີ່ວ່າ: ໄຫ້ຮັກກັນແລະກັນ (ໂຍຮັນ 13:34)
 - ການທຳລາຍຫລາຍກ່ວາການສ້າງຂຶ້ນ (ເອເຟໂຊ 4:29)
 - ເກີດມີຄວາມວຸ້ນວາຍຂຶ້ນພາຍໃນວິຫານຂອງພະເຈົ້າ (ເອເຟໂຊ 4:29-30)

ກາກໄປໄຊ: ເມື່ອພິນ້ອງທີ່ມີຄວາມເຊື່ອຫາກເປັນຄົນທີ່ມັກໄສຮ້າຍບ້າຍສີແລະຫລອກລວງຜູ້ອື່ນມັກຈະເປັບັບກາກທຳລາຍຕົວເອງເພາະເຂົາກໍ່ເປັບັບໄດ້ຄອບຄົວຂອງພະເຈົ້າຄືກັບ (ໂຣມ 12:5) ທຸກຄົນທີ່ຮ່ວມກາຍອັນດຽວໄນພະສົດກໍ່ຈະຕ້ອງຮ່ວມທຸກຮ່ວມສຸກນຳກັນ, ເມື່ອໄນພວກທີ່ເຊື່ອນັ້ນຫາກມີຜູ້ໄດ້ຜູ້ໜຶ່ງຫາກບໍ່ສະແດງຄວາມຮັກດ້ວຍຄວາມຈິງໃຈແລະບໍ່ສຳແດງຄວາມເປັນນ້ຳໜຶ່ງໃຈດຽວກັນກໍ່ສະແດງໄຫ້ຊາວໂລກຂາດຄວາມເຊື່ອຕໍ່ພະເຈົ້າທີ່ພະອົງໄດ້ສຳແດງຜ່ານຊີວິດຂອງເຮົາ. ສະນັ້ນອາຈານເປົາໂລຈຶ່ງໄດ້ເຕືອນທຸກຄົນວ່າ: ຈຶ່ງຮັກສາຄວາມສຳພັນໄຫ້ໄປຕາມນ້ຳພະໂທຂອງພະອົງເພື່ອທີ່ຈະເປັນພະຍານແກ່ຊາວໂລກ.